

信靠神的母親

Mothers Who Trust God

撒母耳記上 First Samuel 1: 10-28

楊惠強牧師

賽66:13 母親怎樣安慰兒子，我就照樣安慰你們；你們也必因耶路撒冷得安慰。

Isa 66:13 As one whom his mother comforts, so I will comfort you; And you will be comforted in Jerusalem.

I. 常將困難交給神

Always give your burdens to God

(撒 上 1 Sam. 1:10-18)

申 25:5-6 「兄弟同居，若死了，
一個，沒有人，兒子，兄弟，若死，
嫁的本人，分生他的，娶長名，
的婦人，得他，的，在，以，色，
列，中，塗，抹，了，房，下，了，
一，出，兄，。」

Deut 25:5-6 When brothers live together and one of them dies and has no son, the wife of the deceased shall not be *married* outside *the family* to a strange man. Her husband's brother shall go in to her and take her to himself as wife and perform the duty of a husband's brother to her. ⁶ It shall be that the firstborn whom she bears shall assume the name of his dead brother, so that his name will not be blotted out from Israel.

創38:7-10 ⁷猶大的長子珥在耶和華眼中看為惡，耶和華就叫他死了。⁸猶大對俄南說：「你當與你哥哥的妻子同房，向他盡你為弟的本分，為你哥哥生子立後。」⁹俄南知道生子不歸自己，所以同房的時候便遺在地，免得給他哥哥留後。

¹⁰俄南所做的在耶和華眼中看為惡，耶和華也就叫他死了。

民27:8-11⁸你也要曉諭以色列人說：
『人若死了沒有兒子，就要把他的產業歸給他的女兒。⁹他若沒有女兒，就要把他的產業給他的弟兄。¹⁰他若沒有弟兄，就要把他的產業給他父親的弟兄。¹¹他父親若沒有弟兄，就要把他的產業給他族中最近的親屬，他便要得為業。』這要作以色列人的律例典章，是照耶和華吩咐摩西的。」

Num 27:8-11 Further, you shall speak to the sons of Israel, saying, 'If a man dies and has no son, then you shall transfer his inheritance to his daughter. ⁹ If he has no daughter, then you shall give his inheritance to his brothers. ¹⁰ If he has no brothers, then you shall give his inheritance to his father's brothers. ¹¹ If his father has no brothers, then you shall give his inheritance to his nearest relative in his own family, and he shall possess it; and it shall be a statutory ordinance to the sons of Israel, just as the LORD commanded Moses.

撒 上 1:11-12 ¹¹許願說：「萬軍之
耶和華啊，你若垂顧婢女的苦情，
眷念不忘婢女，賜我一個兒子，
我必使他終身歸與耶和華，不用
剃頭刀剃他的頭。」¹²哈拿在
耶和華面前不住地祈禱，以利定
睛看他的嘴。

1 Sam. 1:11-12 She made a vow and said, "O LORD of hosts, if You will indeed look on the affliction of Your maidservant and remember me, and not forget Your maidservant, but will give Your maidservant a son, then I will give him to the LORD all the days of his life, and a razor shall never come on his head." Now it came about, as she continued praying before the LORD, that Eli was watching her mouth.

民30:13 凡他所許的願和
刻苦約束自己所起的誓，
他丈夫可以堅定，也可以
廢去。

Num 30:13 Every vow and every
binding oath to humble herself, her
husband may confirm it or her
husband may annul it.

申23:21-23 ²¹「你向耶和華你的神許願，償還不可遲延；因為耶和華你的神必定向你追討，你不償還就有罪。²²你若不許願，倒無罪。²³你嘴裡所出的，就是你口中應許甘心所獻的，要照你向耶和華你神所許的願謹守遵行。

Deut 23:21-23 When you make a vow to the LORD your God, you shall not delay to pay it, for it would be sin in you, and the LORD your God will surely require it of you. ²² However, if you refrain from vowing, it would not be sin in you. ²³ You shall be careful to perform what goes out from your lips, just as you have voluntarily vowed to the LORD your God, what you have promised.

有關拿細耳(歸主的意思)人的願

The vow of Nazarite (belong to the Lord)

民Num 6:1-8:

1. 清酒濃酒都不可喝，鮮葡萄或葡萄乾也不可吃。
2. 不可剪髮。
3. 不可靠近死屍(父母或兄弟姐妹)

彼前5:7 你們要將一切的
憂慮卸給神，因為祂顧念
你們。

1 Pet 5:7 casting all your anxiety on
Him, because He cares for you.

撒 上 1:17-18 ¹⁷以利說：「你可以平平安安的回 去。願以色列的神允准你向他所求的！」¹⁸哈拿說：「願婢女在你眼前蒙恩。」於是婦人走去吃飯，面上再不帶愁容了。

1 Sam. 1:17-18- Then Eli answered and said, "Go in peace; and may the God of Israel grant your petition that you have asked of Him." ¹⁸ She said, "Let your maidservant find favor in your sight." So the woman went her way and ate, and her face was no longer sad.

II. 常在心裡敬拜神

Always worship God in your heart

(撒 上 1 Sam. 1:19-28)

1. 哈拿以感恩敬拜神

Hannah worships God in gratitude

(vv. 19-20)

撒母耳 = 神的名

Samual means 'The Name of God'

2. 哈拿以還願敬拜神

Hannah worships God in paying her vow
(vv. 21-28)

民15:8-10 ⁸你預備公牛作燔祭，或是作平安祭，為要還特許的願，或是作平安祭，獻給耶和華，⁹就要把細麵伊法十分之三，並油半欣，調和作素祭，和公牛一同獻上，¹⁰又用酒半欣作奠祭，獻給耶和華為馨香的火祭。

Num 15:8-10- When you prepare a bull as a burnt offering or a sacrifice, to fulfill a special vow, or for peace offerings to the LORD, ⁹ then you shall offer with the bull a grain offering of three-tenths of an ephah of fine flour mixed with one-half a hin of oil; ¹⁰ and you shall offer as the drink offering one-half a hin of wine as an offering by fire, as a soothing aroma to the LORD.

撒 上 2:20-21 ²⁰以利為以利加拿和他的妻祝福，說：「願耶和華由這婦人再賜你後裔，代替你從耶和華求來的孩子。」他們就回本鄉去了。²¹耶和華眷顧哈拿，他就懷孕生了三個兒子，兩個女兒。那孩子撒母耳在耶和華面前漸漸長大。

1 Sam. 2:20-21-Then Eli would bless Elkanah and his wife and say, "May the LORD give you children from this woman in place of the one she dedicated to the LORD." And they went to their own home. ²¹ The LORD visited Hannah; and she conceived and gave birth to three sons and two daughters. And the boy Samuel grew before the LORD.

詩90:17 願主我們神的榮美
歸於我們身上。願你堅立我
們手所做的工；我們手所做
的工，願你堅立。

Psalms 90:17 Let the favor of the Lord our
God be upon us; And confirm for us the
work of our hands; Yes, confirm the work of
our hands.